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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz annak érdekében az agrárkormányzat, hogy 
az élelmiszer árak ne az inflációt meghaladó mértékben növekedjenek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A KSH Fogyasztói árak 2021. április gyorstájékoztatója a következőket írja le:

„12 hónap alatt, 2020. áprilishoz viszonyítva az élelmiszerek ára 2,4, ezen belül az étolajé 22,8, a
büféáruké 7,8, a rizsé 7,7, a margariné 7,5, a liszté 7,4, a száraztésztáé 6,8, a cukoré, illetve a
gyümölcs- és zöldségleveké pedig egyaránt 4,9%-kal emelkedett.  A sertéshús ára 6,9, a párizsi,
kolbászé 1,6, a sajté 1,2%-kal csökkent.”

Az  index.hu  portálon  megjelent  „Rég  nem látott  növekedés  jöhet  az  élelmiszerárakban„  című
cikkben a következőket lehet olvasni:

„Ennek megfelelően az ezekből az alapanyagokból készült feldolgozott termékek ára is jelentősen
nőni fog, például mára egy rántott szelet minden komponense drágult 20–50 százalékkal a tavalyi
évhez viszonyítva. Mire az összes vendéglő kinyit, nagyon meg fogunk lepődni az árakon”

Az agrarszektor.hu portálon megjelent „Durva áremelés jöhet a hazai boltokban: nincs választása a
baromfiiparnak, lépnie kell„ cikkben a baromfiágazat lesújtó helyzetét írják le:

„Megoldás lenne, ha célzottan a madárinfluenza elleni védelemre szolgálóan lennének kiírva olyan
támogatások,  amelyek  elősegítik  a  beruházásokat  az  állományok  biológiai  védelme  érdekében.
Emellett nagyon fontos a hatóság drasztikus fellépése valamennyi szereplővel és állattartó teleppel
szemben. Szigorú kontrollellenőrzéseket kellene lefolytatni,  és amely telepeken nem tartják be a
követelményeket, amik szükségesek ahhoz, hogy a telep elkerülje ezt a betegséget, ott mérlegelni
kell a kártalanításra vonatkozó állami támogatást.



A Hungeritnél  nagyon  fontos  a  vírus  elleni  védekezés  során  a  dolgozók  oktatása,  valamint  a
felállított biológiai védelemmel kapcsolatos standardok betartatása és szigorú kontrollja. A szektor
versenyképességét  egyértelműen  optimális  telep-  és  vágóhídméret  kialakításával,  valamint
technológiai korszerűsítéssel lehet növelni. A baromfiiparnak nagyon magas a munkaerő-igénye, a
folyamatosan emelkedő bérek azonban egyre növekvő költségeket eredményeznek. A fogyasztói árak
ugyanakkor évek óta nem változnak, ha jelentős áremelkedést indukálnánk, könnyen lehet, hogy
beáramlana az országba az olcsó - elsősorban lengyel - import baromfi, így ez a hatás jelentősen
féken tartja a magyar árakat.”

Kérdezem Önt:

Mit tesz annak érdekében az agrárkormányzat, hogy az élelmiszer árak ne az inflációt meghaladó
mértékben növekedjenek?

Budapest, 2021. május 15.

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

1


